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Pytanie wymagające odpowiedzi pisemnej E-008711/2016 

do Komisji 
art. 130 Regulaminu 

Bogdan Andrzej Zdrojewski (PPE) 

Przedmiot: Konsultacje na temat wykorzystania unijnych programów kosmicznych w sektorze obrony 
i bezpieczeństwa 

Zaprezentowana przez komisarzy Bieńkowską i Šefčoviča 26 października Strategia Kosmiczna w 
wielu miejscach potwierdza zastosowania zdolności unijnych programów satelitarnych Galileo i 
Copernicus w obronności i europejskim sektorze bezpieczeństwa. Mówi ona, między innymi, o 
wzmacnianiu synergii w działaniach w przestrzeni kosmicznej między sektorami cywilnym i obronnym. 

Sektor obronny jest także wymieniany wśród priorytetowych sfer, które muszą być wzmacniane dzięki 
zastosowaniom technologii satelitarnych, obok ograniczania zmian klimatycznych i polityki rozwojowej. 
W szczególności Strategia mówi, że „Komisja rozwinie procesy konsultacji z użytkownikami i stworzy 
dedykowane platformy użytkowników, by zapewnić, że rozwój tych technologii będzie podyktowany ich 
potrzebami, w tym w sektorze obronnym.” 

W związku z powyższym zwracam się z pytaniem do Komisji, w jaki sposób zamierza ona 
konsultować z sektorem obronnym możliwości i zastosowania unijnych systemów satelitarnych 
Copernicus i Galileo? Z jakimi strukturami zamierza je konsultować i w jakim formacie? Kiedy można 
się spodziewać wyników rozmów z sektorem obronnym mających na celu znalezienie sposobów na 
wykorzystanie unijnych systemów satelitarnych do zapewniania bezpieczeństwa Europejczyków? 


